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Protokół nr 19/2014 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego  

w dniu 20 marca 2014 r. 

 

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 

Publicznego Tomasz Szczepański. Posiedzenie odbyło się w siedzibie Komendy Powiatowej 

PSP przy ul. Szkolnej 5B. W posiedzeniu uczestniczyli radni, Wicestarosta Nowomiejski 

Marcin Buliński, Komendant Powiatowy PSP Jacek Auda, Komendant Powiatowy Policji 

Mieczysław Wójcik, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Ewa Pielak, Naczelnik 

Wydziału Zarządzania Kryzysowego Kazimierz Grzonkowski (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu).  

Przewodniczący przedstawił porządek obrad (załącznik nr 2). Radni nie mieli uwag do 

porządku. 

Radni otrzymali sprawozdania na tablety. 

Ad. 1 

Przewodniczący poprosił p. Pielak o krótkie omówienie sprawozdania.  

P. Pielak szczegółowo omówiła „Raport o stanie sanitarnym powiatu nowomiejskiego za 2013 

r.” Przedstawiła m.in. dane na temat wykonanych kontroli, pobranych próbek żywności i 

wody. W ubiegłym roku były problemy w wodociągach Lekarty i Gwiździny. Ogólnie należy 

stwierdzić, że wodociągi na terenie powiatu znajdują się w dobrym stanie. Korzysta z nich 

99% mieszkańców. Wszystkie wsie mają doprowadzoną wodę, ale nie wszyscy mieszkańcy 

mają podłączenia do wodociągów. Pełnego zwodociągowania nie mają jeszcze Kowaliki, 

Mroczno Mroczenko, Kuligi, Gwiździny. Wydawano decyzje i mandaty w ramach kontroli 

żywności. Mandatów było nieco więcej niż w ubiegłym roku. Jeżeli chodzi o wodę w 

kąpieliskach - woda spełnia wymogi. Nie było większych problemów z gospodarką odpadami 

i utrzymaniem czystości w gminach. Powiększyła się sieć kanalizacyjna na terenie powiatu, 

wyjątek stanowi gmina Grodziczno. Nadzorowano obiekty użyteczności publicznej. W 

ramach higieny żywności prowadzony jest monitoring żywności (system RASF) i produktów 

nieżywnościowych (RAPEX). W ramach higieny pracy kontrolowano zakłady pracy. 

Wystąpiły 3 choroby zawodowe (borelioza u rolników) W naszym powiecie największe 

zagrożenie dla zdrowia w zakładach pracy stanowił pył drewna twardego.   

Z sali obrad wyszedł Czajka. 

P. Pielak powiedziała, że w ramach higieny dzieci i młodzieży, należy zwrócić uwagę na 

powstanie w ostatnim czasie nowych przedszkoli. Jeżeli chodzi o organizację wypoczynku 
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dla dzieci i młodzieży w okresie letnim, w Szafarni podjęto interwencję w związku z 

nieprawidłowościami na kolonii, która nie była zgłoszona odpowiednim slużbom. Stan 

sanitarny był zły, doprowadzono do jego poprawy. Był też obóz harcerski, co do którego też 

były uwagi. Ze spraw medycznych, powstała nowa przychodnia „Anmed”. W sytuacji 

epidemiologicznej – wystąpiły dwa przypadki WZW Typu C. Jeżeli chodzi o szczepienia – 

odnotowano trzynaście przypadku niezaszczepienia dzieci - w przypadku dwójki dzieci 

rodzice odmówili podania dzieciom szczepionek, pozostałe jedenaście dzieci ma 

przeciwwskazania do szczepień. Jeżeli chodzi o szczepienia odpłatne, w tym roku skorzystało 

z nich mniej dzieci. Rodziców na to nie stać.   

Wicestarosta powiedział, że szczepienia są bardzo drogie. Szczepionki powinny być 

darmowe, a wszyscy rodzice powinni mieć możliwość zaszczepienia dzieci. 

P. Pielak powiedziała, że przynamniej szczepionki przeciw pneumokokom powinny być 

darmowe. Dodała, że w ubiegłym roku miał miejsce przypadek posocznicy meningokokowej 

u dziecka. Niestety dziecko zmarło. Jeżeli chodzi o nowe obiekty inwestycyjne – gros 

stanowią obiekty inwentarskie, co ma związek z typowo rolniczym charakterem powiatu. W 

ramach promocji zdrowia – przeprowadzono 21 różnych akcji i przedsięwzięć. P. Pielak kilka 

omówiła. Poinformowała, że wiele z nich realizowano we współpracy ze Starostwem. P. 

Pielak podsumowała, że ogólnie jeżeli chodzi o stan sanitarny sytuacja nie jest zła, ale w 

niektórych dziedzinach widać pogorszenie jakości. Świadczy o tym większa ilość mandatów 

nakładanych w tym roku. 

Przewodniczący powiedział, że zwrócono uwagę na nadmierne nasłonecznienie klasy w 

jednej ze szkół. Przewodniczący zapytał czy z taką sytuacją nie mamy też do czynienia w 

nowej szkole zawodowej w Kurzętniku. 

Wicestarosta odparł, że na okna założono już rolety. 

Przewodniczący zapytał czy podjęto jakieś działania jeżeli chodzi o wymaganą dokumentację 

w sprawie budowy oczyszczalni w  Grodzicznie. Swego czasu Rada Powiatu nieodpłatnie 

przekazała na ten cel działkę. 

P. Pielak odpowiedziała, że do Sanepidu nie złożono żadnych dokumentów. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś pytania do przedstawionego Raportu. Radni nie 

zadali pytań. 

Ad. 2 

Komendant Powiatowy Policji Mieczysław Wójcik przedstawił „Sprawozdanie z działalności 

w 2013 r. wraz z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

powiatu w 2013 r.”    
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Komendant szczegółowo omówił sprawozdanie. Jeżeli chodzi o sytuację kadrową, na 

początku roku były trzy wakaty, potem sytuacja kadrowa bardzo się zmieniała, a na koniec 

roku była już pełna obsada. Tak jest do tej pory. Podobnie wygląda sytuacja jeżeli chodzi o 

pozostałych pracowników. Komendant przedstawił informację na temat przyjętych skarg i 

spotkań z interesantami, postępowań dyscyplinarnych wobec policjantów, czynności 

wyjaśniających. Poinformował o realizowanych programach, współpracy z mediami, 

odznaczeniach dla policjantów. Szczegółowo omówił także działania prewencyjne, sprawy 

związane z pionem ruchu drogowego. Więcej policjantów pracuje bezpośrednio „na ulicy”. 

Efekty tej pracy już są widoczne - jest mniej nietrzeźwych, ilość zatrzymanych dowodów na 

jest tym samym poziomie, wykroczeń jest więcej, ale to też jest efekt wzmożonej pracy 

policjantów w terenie. Służba prewencji to także interwencje publiczne, domowe (mniej niż w 

2013 r.), zakładanie niebieskich kart (dużo więcej). Większość sprawców jest po alkoholu. 

Służb patrolowych jest niestety mniej, wynika to z tego, że młodzi policjanci szkolą się, panie 

policjantki przebywały na urlopach macierzyńskich. Mniejsza ilość zatrzymanych w areszcie 

wynika z tego, że w 2013 r. był remont budynku Komendy i większość zatrzymanych była 

wożona do Iławy. Znaczny koszt i problem stanowił także fakt, że osoby zatrzymane na 

badania krwi musiały być wożone do szpitala w Iławie, ponieważ dyrektor Szpitala 

Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim rozwiązał umowę. P. Komendant dodał, że 

główny problem w naszym powiecie jeżeli chodzi o uzależnienia, to alkoholizm. 

Poinformował, że czas reakcji wyniósł 6,47 w terenie miejskim, w terenie wiejskim – 14,44. 

Komendant nadmienił, że przez cztery lata od kiedy kieruje Komendą ok. 60 % całej kadry 

uległo wymianie. Większość to obecnie młodzi policjanci. Jeżeli chodzi o wyniki pionu 

drogowego, tendencje są bardzo dobre. Komendant omówił też wyniki w pionie 

kryminalnym. Na zakończenie przedstawił dane dotyczące wsparcia finansowego 

udzielonego policji przez samorządy lokalne.  

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radny Mirosław Galiński zapytał czy były skargi na radary. 

P. Komendant odpowiedział, że był jeden czy dwa przypadki, ale skargi były bezpodstawne. 

Znacznie częściej kierowcy skarżą się na fotoradary umieszczane przez gminy.  

Przewodniczący powiedział, że w miejscowości Ostaszewo remontowany jest cały odcinek 

drogi. Jest jedno niebezpieczne miejsce, gdzie jest wysepka. Wysepka była co prawda 

wcześniej oznakowana, ale jakiś samochód ściął znak. Później jednemu z kierowców 

zdarzyło się najechać na wysepkę i uszkodzić oponę. Przewodniczący stwierdził, że być może 

remont drogi nie jest jeszcze zakończony, ale oznakowanie już jest. Zapytał czy ten problem 
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zgłoszono policji. 

P. Komendant odpowiedział, że dopóki jeszcze trwa inwestycja, jest to kwestia 

odpowiedniego oznakowania robót. Dodał, że nie wie czy było jakieś zgłoszenie na 

Komendę, ale to sprawdzi. Jeżeli nie ma prawidłowego oznakowania, sprawa zostanie 

zgłoszona do zarządcy drogi.  

Przewodniczący powiedział, że być może potrzebne jest dodatkowe oznakowanie przed samą 

wysepką. 

Ad. 3 

Informację o stanie bezpieczeństwa powiatu nowomiejskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za 2013 r.  przedstawił Komendant Powiatowy PSP Jacek Auda.  

Komendant szczegółowo omówił sprawozdanie. Omówił m.in. kwestie kadrowe - na koniec 

roku nie było wakatów, zespół jest młody. Przedstawił statystyki dotyczące ilości zdarzeń – w 

ubiegłym roku odnotowano spadek ilości zdarzeń, zarówno pożarów (104), jak i miejscowych 

zagrożeń (316) oraz alarmów fałszywych (9). Najwięcej zdarzeń ma miejsce w okresie 

wakacyjnym, szczególnie jeżeli chodzi o miejscowe zagrożenia. Wyjątkowych zdarzeń nie 

było. P. Auda przedstawił statystyki dotyczące osób poszkodowanych. Poinformował, że na 

szczęście nie było ofiar śmiertelnych w pożarach ani poważnych zatruć tlenkiem węgla. W 

naszym powiecie jest najmniej pożarów w sakli całego województwa. Wiąże się to z tym, że 

w naszym powiecie nie wypala się traw. P. Auda wspomniał o współpracy z jednostkami OSP 

(szkolenia, ćwiczenia, zawody). Sporo uwagi poświęcił tematyce sportu pożarniczego i 

współpracy z samorządami lokalnymi. Poinformował, że został złożony wniosek o 

dofinansowanie termomodernizacji budynku Komendy do Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska na kwotę ok. 1 800 tys. zł. Środki mają być dzielone w czerwcu i jest szansa, że 

Komenda je otrzyma. Jest też szansa na pozyskanie w ramach środków unijnych w 2015 r. 

nowego podnośnika. P. Komendant omówił sprawy kontrolno – rozpoznawcze. Na 

zakończenie wspomniał  o współpracy z mediami i działalności informacyjnej.  

Przewodniczący zapytał czy w ubiegłym roku Komenda otrzymała jakieś nowe samochody 

albo przekazywała swoje do OSP. 

P. Komendant odparł, że nie. Komenda nie otrzymała nowych wozów, a jeżeli Komenda nie 

otrzymuje nowego pojazdu, nie ma co przekazać do OSP. 

Przewodniczący zapytał o numer alarmowy 112. 

P. Komendant odpowiedział, że numer jeszcze nie funkcjonuje. Jest podłączony, ale brakuje 

urządzeń. Temat prowadzi policja. Nie wiadomo jeszcze kiedy numer ruszy. 

P. Kazimierz Grzonkowski powiedział, że przy okazji omawiania sprawozdań należałoby też 
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wspomnieć o współpracy ze służbami Starostwa Powiatowego. Szefowie policji, straży i 

sanepidu są członkami Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. Uczestniczą 

również w pracach Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście Nowomiejskim. W 

kwietniu zorganizowane będzie w powiecie szkolenie wojewódzkie dla pracowników służb 

zarządzania kryzysowego z pięciu powiatów. Szkolenie jest organizowane u nas m.in. 

dlatego, że ubiegłoroczne ćwiczenia powiatowe zostały bardzo wysoko ocenione. P. 

Grzonkowski poinformował również, że zakończyła się tegoroczna kwalifikacja wojskowa.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność na posiedzeniu i zamknął obrady. 

 

Protokół sporządziła                                Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 

 

 Anna Andrzejczak                                                    Tomasz Szczepański 

 

 
 
 


